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Zápis z 31. zasedání Regionální stálé konference 

Název 31. zasedání Regionální stálé konference 

Datum 28. února 2024, 11:00-14:00 

Místo KÚSK, místnost 1096 

Účastníci viz prezenční listina 

Přílohy zápisu Příloha č. 1 – Program 31. zasedání RSK  

Příloha č. 2 – Prezenční listina 31. zasedání RSK_NEVEREJNA  

Příloha č. 3 – Renominace člena 

Příloha č. 4 – Souhrnný rámec aktivity poradny a speciální školy  

Příloha č. 5 – Výroční zpráva RSK 2023 

Příloha č. 6 – Metodika pro výběr projektu 4.1.3_NEVEREJNA 

Příloha č. 7 – Statut PS Energetika a ŽP 

Příloha č. 8 – prezentace ASZ, Podlaha 

Příloha č. 9 – prezentace SPoint, Hegerová 

Příloha č. 10 – prezentace INTERREG EUROPE, Lukeš 

Příloha č. 11 – prezentace ESPON, Hroňková 

Příloha č. 12 – prezentace AK ČR, Cingr 

Příloha č. 13 – prezentace MMR, Daněk 

Příloha č. 14 – prezentace CRR, Čechová 
 

 

Úvod 

Paní hejtmanka jako předsedkyně zahájila 31. zasedání RSK přivítáním všech přítomných 

členů, náhradníků a hostů Regionální stálé konference Středočeského kraje. Dále konstatovala, 

že RSK je usnášeníschopná v počtu 11 členů a 9 náhradníků, celkem tedy 16 zástupců s 

hlasovacím právem (podrobněji dle Přílohy č. 2).  
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Bod č. 1: Schválení Programu 

Uvedený program byl, oproti původní verzi (zaslané spolu s pozvánkou 9. 1. 2024) doplněn o 

renominaci člena RSK, informaci o pozici Asociace krajů České republiky pro vyjednávání 

podmínek v Programovém období 2028+ a bod Finanční podpora přípravy projektů souladných 

s cíli EU (viz Příloha č. 1).  

Paní předsedkyně vyzvala členy k doplnění či změně programu. Tento bod byl bez připomínek, 

na základě hlasování schválen. 

 

Bod č. 2: Renominace člena a ukončení činnosti člena RSK SČK 

Ze strany Krajské pobočky Úřadu práce České republiky byla dne 20. února 2024 doručena 

nominace pro Mgr. Martinu Beránkovou, ředitelku Krajské pobočky ÚP ČR v Příbrami (viz 

Příloha č. 3). Současně se tímto ukončuje činnost paní Mgr. Renaty Malichové, MSc. 

Paní hejtmanka požádala paní ředitelku Beránkovou o krátké představení. 

Paní Martina Beránková je ve funkci od 8. ledna letošního roku, má za sebou 20 let praxe 

v soukromém sektoru (ČSOB Leasing, Air Bank). 

Paní hejtmanka poděkovala za představení a vyzvala přítomné, zda mají na paní ředitelku 

nějaký dotaz. Nikdo nevznesl žádný dotaz. 

Paní hejtmanka přečetla návrh usnesení a dala hlasovat. Po přečtení samotného usnesení ještě 

poděkovala paní Malichové za veškerou její práci, kterou odváděla v rámci RSK, tak za 

spolupráci se Středočeským krajem. 

Návrh usnesení č. 1-31/2024/RSK: RSK SČK bere na vědomí nominaci Martiny Beránkové 

jako členky RSK za tematickou oblast „krajská pobočka ÚP ČR“ a ukončení činnosti Renaty 

Malichové. 

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

 



 
 
 
 

   3 
 

Bod č. 3: Informace o činnosti sekretariátu a pracovních skupin RSK 

Bod Regionální akční plán 2021+, aktivita poradny a speciální školy přednesla Ing. Věra 

Chobotová, vedoucí oddělení koncepce a rozvoje školství 

Navázala na informaci z minulého RSK (prosinec 2023), kdy se řešila kritéria pro výběr 

projektů v rámci aktivity RAP – poradny a střední školy. Výzva č. 96 stanovila alokaci pro 

jednotlivé kraje na základě počtu žáků se speciálními vzdělávacími potřebami. Pro Středočeský 

kraj připadla částka cca 82,23 mil. Kč. V té době bylo v původním sběru (schváleném v 

souhrnném rámci) 63 projektových záměrů za cca 1,1 mld. Kč. Bylo třeba hledat způsob, jak 

seřadit projekty, aby se vešly do 130 %1 alokace této výzvy. Postup byl shodný jako u výběru 

projektů pro aktivitu RAP SŠ – v rámci PS Vzdělávání byla stanovena a schválena kritéria, 

jedním z nich byla připravenost projektových záměrů, jednou z podmínek dále bylo, že jeden 

žadatel může podat max. 1 projekt. Začátkem prosince 2023 byli osloveni všichni aktéři 

z území, aby zaslali své aktualizované projektové záměry. Bylo nominováno pět hodnotitelů, 

z nichž jeden konstatoval střet zájmu, tudíž z hodnocení odstoupil. Zbylí čtyři hodnotitelé 

hodnotili šest projektových záměrů. Nastala situace, že dva projektové záměry měly stejné 

ohodnocení, oba tyto záměry však ve svém součtu překročily hranici 130 % alokace, tudíž bylo 

potřeba vytvořit pořadí. Rozhodovala tedy připravenost, a to ještě na nižší úroveň, než hodnotili 

hodnotitelé. Na základě tohoto bylo vytvořeno pořadí – viz schválený seznam v PS Vzdělávání, 

který je součástí Přílohy č. 4. 

Paní hejtmanka spustila diskuzi, nicméně nikdo z přítomných neměl žádný dotaz a paní 

hejtmanka přečetla návrh usnesení. 

Návrh usnesení č. 2-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje seznam projektových 

záměrů Rámec pro investice do infrastruktury školských poradenských zařízení a škol a tříd 

zřízených dle § 16 odst. 9 školského zákona do IROP (96. výzva).  

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

 
1 METODICKÝ POKYN PRO VYUŽITÍ INTEGROVANÝCH NÁSTROJŮ A REGIONÁLNÍCH AKČNÍCH 

PLÁNŮ V PROGRAMOVÉM OBDOBÍ 2021–2027; Finální schválený seznam prioritních projektů RAP (před 

vyhlášením výzvy IROP) může obsahovat projekty maximálně 30 % nad stanovenou hranici krajské alokace 

(EFRR) v dané aktivitě a v dané výzvě IROP. RAP bude tedy obsahovat prioritní projekty max. do 130 % 

alokace (EFRR). 
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Bod Doporučení PS Venkov přednesl pan Petr Halada, předseda pracovní skupiny Venkov. 

Členové PS Venkov při RSK dne 18. ledna 2024 diskutovali mj. nad dotačním titulem 

Obchůdek 2021+, kdy MPO snížilo alokaci na kraje a protože víme, že v roce 2023 byl o tento 

dotační titul obrovský zájem, PS přijala usnesení č. 1-23/2024/PSV: Pracovní skupina Venkov 

Regionální stálé konference pro území Středočeského kraje doporučuje Regionální stálé 

konferenci navrhnout Zastupitelstvu SČ kraje v případě převisu žádostí v rámci dotačního titulu 

Obchůdek 2021+ dofinancování z rozpočtu Středočeského kraje. 

Pan Halada, jako předseda této PS požádal přítomné o projednání a schválení tohoto bodu. 

Nikdo neměl připomínek ani dotazů a paní hejtmanka přečetla návrh usnesení. 

Návrh usnesení č. 3-31/2024/RSK: RSK SČK na základě doporučení PS Venkov a po 

projednání doporučuje Radě kraje/ Zastupitelstvu SČK v případě převisu žádostí v rámci 

dotačního titulu Obchůdek 2021+ dofinancování z rozpočtu Středočeského kraje. 

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

Další vstupy v rámci tohoto bodu přednesla paní Michala Mácová, koordinátorka RSK SČK.   

Výroční zpráva RSK 2023 

Jedná se o dokument, který dle Statutu RSK vypracovává sekretariát RSK a který schvaluje 

RSK daného kraje. Struktura zůstává zachována jako v minulých letech. 

M. Mácová ještě konstatovala, že pan J. Pechlát využil možnosti materiál připomínkovat a dne 

21. února zaslal doplnění, které se týkalo činnosti a aktivit Rady pro konkurenceschopnost, 

která dle Statutu RSK nahradila činnost PS Výzkum a inovace.   

K. Kurucová se přihlásila s připomínkou o úpravu jména u náhradníka člena u ČBK (v příloze 

č. 1 VZ 2023 - Seznam členů RSK Středočeského kraje k 31.12.2023). Pozn: Toto bylo 

upraveno a VZ je již zveřejněna na webu RSK).    

Paní hejtmanka přečetla návrh usnesení a dala hlasovat. 

https://rsk-sk.cz/dokumenty/rsk/vz/Vyrocni_zprava_RSK_ScK_2023.pdf
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Návrh usnesení č. 4-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje Výroční zprávu RSK 

za rok 2023. 

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

Další bod, který se v blízké době bude členů a sekretariátu RSK týkat, je Národní plán obnovy 

– komponenta 4.1.3. 

Dne 12. února 2024 vyhlásilo MMR výzvu č. 2 Finanční podpora na přípravu projektů v 

souladu s cíli EU (příprava velkých projektů). Už 20. února byla vyhlášena její 2. verze.  

Oprávněnými žadateli jsou obce, kraje a jejich zřízené a založené organizace. V rámci této 

aktuální verze byly nově mezi oprávněné žadatele zařazeny také dobrovolné svazky obcí a 

společenství obcí. Minimální výše dotace je stanovena na 7,5 mil. Kč bez DPH. Termín 

ukončení příjmu žádostí je stanoven na 31. května 2024. 

Zapojení RSK je dle podkladů k výzvě zřejmé, nicméně bližší postup není doposud 

specifikován. Navržený pracovní postup je součástí Přílohy č. 6. Prozatím jsou dvě kritéria daná 

ze strany MMR – soulad se strategií a územní dopad / konkurenceschopnost kraje. Další kritéria 

budou na zvážení každého kraje/RSK. Pracovně, na úrovni sekretariátu RSK, bylo 

komunikováno kritérium dopadu na území lokální – regionální – nadregionální. Paní Mácová 

požádala přítomné o návrh dalších kritérií.    

Současně na kraji vznikne hodnotící komise, která předložené projekty vyhodnotí dle těchto 

kritérií. Ze zkušenosti s procesem hodnocení brownfieldů (subkomponenta 2.8) se zdá být 

tříčlenná komise dostačující. Nasnadě je zapojení zaměstnanců KÚ SČK – oddělení 

regionálního rozvoje, pan vedoucí J. Cingr též souhlasí se zapojením zaměstnanců OŘDP a 

v neposlední řadě mohou být zapojeni zaměstnanci sekretariátu RSK.  

Na začátku dubna by měla proběhnout upřesňující schůzka, která by pravidla finálně upravila. 

Paní hejtmanka přečetla usnesení a dala hlasovat. 

Návrh usnesení č. 5-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání bere na vědomí dosavadní postup 

navržený Ministerstvem pro místní rozvoj v rámci procesu hodnocení projektových záměrů 

https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/2-vyzva-financni-podpora-pripravy-projektu-souladn
https://mmr.gov.cz/cs/evropska-unie/narodni-plan-obnovy/2-vyzva-financni-podpora-pripravy-projektu-souladn
https://mmr.gov.cz/getattachment/313d4d08-f2d3-4246-84c6-1a1a122a4cf2/Priloha-c-10a-Model-hodnoceni-a-kriteria-hodnoceni_velke-projekty_verze-2.docx.aspx?lang=cs-CZ&ext=.docx
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pro subkomponentu 4.1.3 Finanční podpora na přípravu projektů v souladu s cíli 

EU (příprava velkých projektů). 

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

Posledním tématem za sekretariát RSK byla Transformace PS Infrastruktura. 

O této aktivitě jsme se již na posledním zasedání RSK zmiňovali. PS Infrastruktura vznikla 

v roce 2016, v poslední době sloužila, měla sloužit ke schvalování aktivity RAP – silnice II. 

tříd. S ohledem na skutečnost, že z cca 10 členné skupiny byli profesně tomuto tématu blízcí 3 

zaměstnanci KÚ, ostatní členové byli/jsou svým profesním zaměřením z oblasti energetiky, 

životního prostředí, cirkulární ekonomiky apod., zmapovali jsme situaci ohledně zájmu o vznik 

pracovní skupiny při RSK, která by byla orientovaná tímto směrem. Inspirovali jsme se 

současně na ostatních sekretariátech RSK a RSK, kde podobné pracovní skupiny fungují a mj. 

slouží a pomáhají při připomínkování strategických dokumentů. 

M. Kazda potvrdil současnou neutěšenou situaci, častou neusnášeníschopnost PS a současně 

potenciál, který by nově transformovaná PS mohla mít. 

M. Mácová ještě uvedla, že v případě, že bude návrh (změna Statutu PS – Příloha č. 7) 

schválen, nebude nijak ohroženo čerpání v rámci (22. výzva IROP). Schvalování bude i nadále 

podléhat RSK.  

Návrh usnesení č. 6-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje změnu názvu PS 

Infrastruktura na PS Energetika a životní prostředí a schvaluje změny v jejím Statutu.  

Hlasování: Pro: 16, Proti:0, Zdržuji se: 0, usnesení bylo přijato. 

 

Bod č. 4: Představení Agentury pro sociální začleňování  

Pan Bronislav Podlaha představil ukotvení ASZ v rámci struktury MMR – kde Agentura 

funguje jako Odbor na MMR. Nebylo to tak vždy – v roce 2008 vznikla pod Úřadem vlády, 

jako nástroj ČR pro koordinaci inkluzivní politiky jednotlivých resortů a pro zavádění 

integračních opatření v území (prodlouženou rukou Vlády v lokalitách a regionech ČR). Náplň 
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se od tohoto roku nijak zásadně nezměnila. Primární činnost se odehrává v lokalitách obcí, 

poslední dobou i na krajích. Spolupráce s 64 obcemi, ASZ je rozdělena na tři regionální centra, 

a to Západ, Východ a Střed (podrobněji dle prezentace - Přílohy č. 8). 

Nejvíce práce se soustředí v obcích, které jsou nejvíce postiženy sociálním vyloučením – 

měřeno indexem sociálního vyloučení – každý rok se přepočítává. Tento index se vypočítává 

na základě několika parametrů (zdrojem jsou data z MPSV, Exekutorské komory, ÚP, MŠMT), 

to z míry příspěvku na živobytí, příspěvku na bydlení, osob v exekuci, dlouhodobě 

nezaměstnaných osob a míry předčasných odchodů ze systému základního vzdělávání – běžné 

třídy. Nejvíc spolupracujících obcí je na severozápadě Čech a severní Moravě, kde je index 

sociálního vyloučení nejvyšší. 

Průměrný index sociálního vyloučení je nejvyšší v Ústeckém, Moravskoslezském kraji, 

Karlovarském a Libereckém kraji, Středočeský kraj je v mezikrajském srovnání hodnocen 

velice dobře. Index se pohybuje na škále 0 až 30. U hodnoty 8 se začíná uvažovat o sociálně 

vyloučeném území/lokalitě. Středočeský kraj má v kategorii 8–11 a 12–30 takových obcí 48 

(údaje za rok 2022), což ho sice řadí na třetí místo mezi kraji, nicméně v tomto pořadí není 

zohledněn celkový počet obcí v rámci kraje.  Obce, které vykazují vyšší index sociálního 

vyloučení jsou uvedeny v prezentaci (Příloha č. 8). 

Existují dvě základní formy možné spolupráce. V případě potřeby řešit konkrétní problém 

v dané lokalitě, může obec kontaktovat příslušnou pobočku ASZ (forma tzv. „vzdálené 

podpory“). Nový nábor obcí se počítá v roce 2025 a zahrnuje vyplnění přihlášky, popsání 

daného problému v obci, lokalitě, jak s problémem pracuje, jakou má vlastní představu o řešení 

a nápravě, zda je možnost zapojení partnerů. Následně monitorovací výbor ASZ vybere vhodné 

kandidáty. Následně se uzavře memorandum, na 4 roky s možností prodloužení, případně 

dřívější ukončení spolupráce. 

„Lokální partnerství“ představuje platformu složenou ze všech možných aktérů, kteří mají se 

sociálním začleňováním zkušenost (obec samotná, relevantní odbory, NNO, ÚP, školy, školky, 

Policie, OHK, případně zástupci kraje, na jehož území se daná lokalita nachází). Práce začíná 

analytikou (výzkumná šetření), pojmenováním problému, jsou stanovena východiska, dále se 

pracuje v tematicky rozdělených pracovních skupinách (zpravidla bydlení, vzdělávání, 

zaměstnanost, rodina, volný čas, zdraví atd.), případně lze využít fungujících skupin, které 

v daném místě pracují a fungují. 
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Ústředním dokumentem celé spolupráce je Plán sociálního začleňování – většinou na 3 roky 

(kde jsme, jak řešíme problém dnes, v čem je to nedostatečné, jak je chceme řešit do budoucna, 

co proto, kdo udělá, termíny, zdroje), má úroveň akčního plánu. Nemá pouze deklaratorní 

charakter, ale je pro obec závazný (schvalován orgány obce a další). ASZ má v tomto ohledu i 

kapacity na přípravu projektových žádostí. 

Spolupráce s kraji nemá takovou historii, jako práce v obcích. Např. v Libereckém kraji 

pomáhá ASZ napsat projekt na implementaci krajské strategie sociálního začleňování. ASZ má 

zájem připomínkovat střednědobé plány sociálních služeb (jejich aktualizace). Snaha 

koordinovat politiku začleňování mezi MPSV, MV, MMR, MŠMT, částečně MZ. 

Od října 2023 běží další projekt (do srpna 2026), a to Centra podpory a rozvoje aktivit směřující 

v desegregaci v území (spolupráce se 6 kraji). Zatím je spolupráce navázaná s Libereckým, 

Ústeckým, Karlovarským, Olomouckým a Moravskoslezským. Zbývá obsadit ještě jedním 

krajem. Zaměření na desegregaci v oblasti bydlení, na vytváření krajské desegregační politiky. 

Jedním z indikátorů bude vznik desegregačních plánů a jejich implementace. V tomto projektu 

bude možné využít i dalších expertů (kterými ASZ nedisponuje), a to urbanisty, projektanty. 

Dalším cílem projektu je připravit obce a kraje na zákon o sociálním bydlení a v pilotní podobě 

vyzkoušet vyhodnotit nástroje zabydlování. 

Další projekt v oblasti vzdělávání (Desegregace vzdělávání dětí a žáků se sociálním 

znevýhodněním), startuje v roce 2024 a trvá do roku 2028. Má 2 komponenty. Jedna 

představuje spolupráci s 15 MAP a druhá představuje spolupráci se 6 pilotními obcemi. Obce 

se stále ještě mohou přihlásit do tohoto projektu (do 15.3. přihlášky). 

Závěrem své prezentace pan B. Podlaha zrekapituloval možnosti spolupráce s ASZ. 

Paní hejtmanka poděkovala za představení ASZ a dotázala se přítomných, zda nemají dotazy.   

Sama upozornila na neobjektivní 3. místo v pořadí pro Středočeský kraj – v počtu obcí 

s nejvyšším indexem soc. vyloučení. Není totiž zohledněn celkový počet obcí. 

Dále vznesla dotaz, zda rozložení (graf/mapa) míst a měst se sociálně vyloučenými lokalitami 

koresponduje s analýzou HSOÚ, kterou zadával KÚ.   

Dodatečné vyjádření k analýze HSOÚ (mimo 31. RSK) – J. Veselský, senior analytik pro 

strategické dokumenty. V rámci analýzy HSOÚ pro území Středočeského kraje, se vyjma 
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nezaměstnanosti ostatní 4 hodnotící indikátory spíše nedotýkají sociální oblasti (celková míra 

přírůstku obyvatel, index stáří, podnikatelská aktivita, dopravní obslužnost veřejnou dopravou) 

– vše vždy v 5 letých průměrech (2015 – 2019). S plánovanou aktualizací SRKu (nejlépe tedy 

s tvorbou nového) budeme tu „naší“ metodiku přehodnocovat a určitě se nebudeme bránit 

většímu přihlédnutí k charakteristikám používaných při výpočtu indexu sociálního vyloučení. 

Porovnání obcí ve STČ kraji s indexem soc. vyloučení větším než 8 vs. HSOÚ (ano= shoda): 

Příbram – ANO, Kladno – ANO, Slaný – ANO, Kolín – ANO, Kutná Hora – ANO, Zlonice – 

ANO, Neratovice – ANO, Kralupy n/V. – NE, Mělník – NE, Milovice – NE, Stochov – ANO, 

Libušín – NE, Tupadly – ANO, Mladá Boleslav – NE 

 

 

 

P. Halada vznesl 2 dotazy – Zda se ASZ zabývá i novou verzí zákona o dostupném bydlení. 

A současně tímto požádal o společné setkání k této věci. 
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Druhý dotaz se týkal výzvy MPSV, která byla vypsána v rámci OP Zaměstnanost (Systémová 

podpora sociální práce v obcích ) a v novém programovém období již nepokračuje2. 

Pan B.  Podlaha reagoval s tím, že spolupráce obcí s ASZ přináší obcím možnost žádat o dotaci 

v OP Z a IROPu a upozornil na výzvu, která bude vypisována v červnu 2024 v OP Z+, která by 

se měla týkat i sociální práce v obcích – celková alokace je cca 500 mil. Kč (3 kategorie – obce 

nespolupracující s ASZ cca 200 mil. Kč, obce spolupracující s ASZ déle 150 mil. Kč, obce 

spolupracující s ASZ nově 150 Kč.  Podmínka mít index sociálního vyloučení 8/10+. 

 

Bod č. 5: Kontaktní místo pro sociální podnikání – představení SPointu 

Paní Klára Hegerová zahájila prezentaci projektu Rozvoj ekosystému sociálního podnikání. 

Jedná se o projekt financovaný z OP Zaměstnanost+ (MP SV). Projekt započal v dubnu 2023 a 

měl by trvat do jara roku 2025. Už v současné době se pracuje na projektu navazujícím. Paní 

Klára Hegerová je koordinátorem pro Prahu a Středočeský kraj. SPoint je poradenské středisko 

v rámci projektu. Dále krátce představila termín sociálního podnikání – viz prezentace (Příloha 

č. 9). 

Cílem samotného projektu je poskytování podpory a poradenství a zasíťování sociálního 

podnikání v rámci ČR. V současné době velká roztříštěnost. Cílem je vznik regionálních center 

na každém kraji. V současné době fungují 4 regionální centra (4 pilotní programy). Jeden 

představuje Praha + Střední Čechy a další Olomoucký, Moravskoslezský a Ústecký kraj, další 

kraje nebyly zapojeny; ostatní – cíl v rámci příštího projektu. Dalším cílem je vytvoření 

uceleného programu vzdělávání v oblasti soc. podnikání institut sociálního podnikání), 

propojování aktérů, zvýšení povědomí o sociálním podnikání. Paní Hegerová zdůraznila kromě 

 
2 Dle informace zástupců MPSV v této chvíli žádná taková výzva otevřená není. Výzva - 

https://www.esfcr.cz/vyzva-009-opz-plus zaměřená na sociální práci v obcích byla uzavřena 21. 4. 

2023. Vzhledem k nevyčerpané alokaci se dá přepokládat, že bude vyhlášena další. Sledujte prosím 

náš harmonogram výzev, který aktualizujeme pravidelně jednou týdně na 

https://www.esfcr.cz/harmonogram-vyzev-opz-plus. Doporučuji zaregistrovat se na našich stránkách 

https://www.esfcr.cz/register. Pokud vyhlašujeme výzvu, uveřejňujeme k ní také aktualitu. 

 

 

https://www.mpsv.cz/systemova-podpora-socialni-prace-v-obcich
https://www.mpsv.cz/systemova-podpora-socialni-prace-v-obcich
https://www.esfcr.cz/vyzva-009-opz-plus
https://www.esfcr.cz/harmonogram-vyzev-opz-plus
https://www.esfcr.cz/register
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sociálního prospěchu, též environmentální prospěch, komunální aspekt, dalším principem je 

sociální soudržnost, v neposlední řadě i rozvoj dotčených sociálních skupin. 

Cílovými skupinami jsou sociální podniky (jak vznik nových, tak rozvoj stávajících), propojení 

s veřejnou správou. 

Paní Jana Řehořková je garantem pro všechny SPointy.  

V Olomouckém kraji je značná část sociálních podniků, ale chybí provázanost. Spřátelené, 

nicméně nedotované projektem jsou Pardubický a Královehradecký kraj. Je zde velmi rozvinutá 

síť sociálních podniků, KÚ fungují velice dobře při spolupráci (krajské dotační tituly); České 

Budějovice a Zlín. Zde není třeba „pilotovat“, jsou v samotném procesu. Předdomluvená 

spolupráce je s Brnem, Karlovými Vary a s Vysočinou. 

Je započatá spolupráce s Pražským inovačním institutem, každé úterý je možnost využít 

konzultační dny ve Škodově Paláci. Se Středočeským krajem je rozjednaný podpis Memoranda 

o spolupráci. Dále se věnuje poradenství ve výzvě č. 24 OP Z+ (včetně zpětné vazby od žadatelů 

směrem k ŘO, pořádají workshopy, kulaté stoly, připravují podcasty, pořádají stáže, exkurze 

atd. Dále spolupracují i s Karlovou univerzitou, KÚ a dalšími. Velká část projektu je zaměřena 

na vzdělávání. 

Paní hejtmanka poděkovala za prezentaci a spustila diskusi.  

Paní hejtmanka ještě seznámila přítomné s aktivitami SČK v oblasti sociálního podnikání, kdy 

se vždy jedno úterý v měsíci koná v Bistru na KÚ prodejní akce (naposledy Bistro mezi řádky), 

všichni zaměstnanci KÚ dostali jako dárek předměty od Dobrodíla a dalších soc. podniků. 

Výjezdy do kraje též směřují často do sociálních podniků – jako např. Modrý domeček 

v Řevnicích. Dále zmínila častou kritiku ze strany velkých/větších sociálních podniků, které 

jsou pod tlakem přeprodávání nekvalitních produktů. Jak tedy fungují kontroly? 

K. Hegerová – V rámci MPSV se počítá s předložením zákona o Integračním sociálním 

podniku, který by měl témata náhradního plnění a přeprodejů řešit. V současné době funguje 

většina sociálních podniků na základě zákona o zaměstnanosti (§ 78). Tlak poctivých sociálních 

podniků je velký. Kontroly provádí (dle § 78) ÚP a náhradní plnění není kontrolováno 

(legislativa přeprodej umožňuje). 

https://www.esfcr.cz/vyzva-024-opz-plus
https://ceske-socialni-podnikani.cz/socialni-podnikani/podcast
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Další dotazy nebyly, a tak pokračoval pan Pavel Lukeš, vedoucí oddělení programů nadnárodní 

a meziregionální spolupráce. 

 

Bod č. 6: Představení programu Interreg Europe 

Programů, které se v České republice realizují je dohromady 11, z toho 10 Odboru evropské 

územní spolupráce. Středočeský kraj má tu nevýhodu, že se neúčastní programů (projektů) 

Interreg přeshraniční spolupráce. Relevantní jsou proto programy, které pokrývají širší území 

Evropy. Řídící orgán je ve Francii, v Lille. Jazykem pro komunikaci pro tyto projekty/ 

programy angličtina. Rozpočet programu je téměř 400 mil. EUR (záběr témata – viz prezentace 

– Příloha č. 10). Jedná se program, který umožňuje tzv. „měkkou spolupráci“. Primárně je 

výstupem projektu Interreg – strategie, akční plány, výměna zkušeností. Primárně zapojenou 

institucí by měly být orgány veřejné správy včetně samospráv. V rámci českého předsednictví 

v roce 2022 ve spolupráci s Odborem regionální politiky, s programem ESPON analýzu 

Podnikatelsky orientovaná veřejná správa. Jednou z myšlenek a zjištění je např. že není třeba 

vždy investovat velké objemy finančních prostředků (krajských, obecních) do inovační 

infrastruktury, klíčové je mít navázanou mezinárodní spolupráci s regiony, institucemi, které ji 

mají a spolupráce funguje dlouhodobě. Projekty trvají zpravidla 3–4 roky (3 roky základní část, 

1 rok monitoring aktivit projektu). Dále se do projektu mohou zapojit veřejné výzkumné 

organizace, veřejné vysoké školy a soukromé neziskové subjekty. Míra spolufinancování je 80 

%. Zbylá část ve výši 20 % (MMR poskytuje spolufinancování ve výši 5-10 %). Dne 20. března 

bude vyhlašována 3. výzva, kam je možné předložit projektové žádosti. Alokace 130 mil. EUR. 

Úspěšnost bývá poměrně vysoká – kolem 50 %. V rámci 1 projektu musí být zapojeni partneři 

alespoň ze 3 států (průměrně však bývá zapojeno kolem 8–10 partnerů. Částka, která vychází 

na 1 partnera je cca 150–300 tisíc EUR. Konkrétní praktické příklady jsou součástí prezentace 

(Příloha č. 10). Za Českou republiku uvedl pan Lukeš příklad klastru technických textilií 

z Libereckého kraje. Jedná se o neziskovou organizaci. Chtěli řešit fakt, že textilní průmysl 

produkuje velké množství emisí. V rámci projektu řešili způsob, jak udělat textilní průmysl 

udržitelný. Bylo zapojeno 10 partnerů, rozpočet 2 mil. EUR. Druhý příklad se týkal 

inovativního řešení pro domácí zdravotní péči (eliminace nutnosti navštěvovat zdravotnické 

zařízení, zachování komfortu – domácího prostředí pro pacienta). Účast partnerů z České 

republiky je obecně velmi malá (větší důraz na investiční aktivity). Ze Středočeského kraje 

uvedl pan Lukeš příklad obce Bystřice.  

https://www.espon.eu/sites/default/files/attachments/entrepreneurial%20regional%20governance%20CZ.pdf
https://www.mestobystrice.cz/mesto/dotace/dotace-z-eu/promoter/
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V rámci tzv. služby platformy je možné poskytnout (zdarma) znalosti a trendy v problematice, 

kterou řešíte. Příklady peer review jsou součástí prezentace – Příloha č. 10. 

Paní hejtmanka poděkovala panu Lukešovi za prezentaci a vyzvala přítomné k dotazům. Nikdo 

neměl dotaz, tudíž v prezentaci dále pokračovala paní Milada Hroňková, národní koordinátorka 

programu ESPON. 

 

Bod č. 7: Představení programu ESPON 

Jedná se o mezinárodní program financovaný z prostředků Evropské unie v rámci kohezní 

politiky. Je to program, který poskytuje poradenství, umožňuje vytváření analýz, map, dat pro 

získání informací z oblasti dopadů politik na území (na všech úrovních). Mohou se ho účastnit 

orgány veřejné správy, v oblasti realizace se ho účastní i ostatní (VŠ, výzkumná centra).  

Svým způsobem se ESPON snaží ovlivňovat politiku na evropské úrovni, snaží se zapojovat 

do debat na úrovni EU, podněcuje dialogy. Věnuje se územní agendě – účastní se její realizace. 

Zapojuje se do podpory té země, která právě předsedá v Radě EU. Program je řízen 

z Lucemburska. Funkci sekretariátu plní Evropské seskupení pro územní spolupráci, které sídlí 

v Lucembursku (podrobněji v prezentaci – Příloha č. 11). Národním kontaktním místem pro 

ČR je Brno – Ústav pro územní rozvoj. Poskytují možnost hledat partnery pro projekty. 

Financování projektů je z 80 % kohezní politika, 20 % představuje příspěvek členských států. 

Už tam není nutnost dalšího spolufinancování pro žadatele.   

V rámci programu se tvoří studie, které jsou rozděleny do tematických balíčků (tematické akční 

plány – viz prezentace – Příloha č. 11). V současnosti má program 8 priorit, další 2 jsou 

komunikovány. 

Mezi služby, které ESPON poskytuje jsou evropské výzkumné projekty a tzv. cílené analýzy. 

Evropské výzkumné projekty jsou zaměřené na území všech států programu a jsou delší (až 24 

měsíců), cílené analýzy se zaměřují na konkrétní území (nebo jeho část), kde bude analýza 

prováděna a jsou kratší (na 15 měsíců). Rozhodující je též téma, na které je tvořena. 

https://www.interregeurope.eu/peer-review
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U evropských výzkumných projektů se téma vytváří na základě komunikace všech států se 

zástupci ESPON (jsou dané), hlásí se do nich např. VŠ. Cílené analýzy jsou určeny pro veřejné 

orgány. 

Podpořené projekty se nevybírají v rámci klasické výzvy, ale formou výběrových řízení. 

V současné době jsou vyhlášené 3 evropské výzkumné projekty. 

Dne 29. března je termín pro předložení návrhů cílených analýz (sběr probíhá 2x ročně). Je 

možné vyplnit formulář, výzkumné otázky, jaký je specifický územní kontext (jakého území se 

bude analýza týkat). 

V průběhu jednání musela paní hejtmanka odejít na avizované jednání, jednání dále vedl pan 

místopředseda Petr Halada.  

Pokud je záměr vybrán, probíhá další spolupráce s programem – podepíše se smlouva o 

spolupráci. Na vlastní náklady se příjemce účastní jednání. Je třeba počítat s personálními 

kapacitami a finančními prostředky na personální zajištění. Žadatel/příjemce též dohlíží na 

průběh zadávacího řízení, které řeší ESPON (skrze jednotlivé reporty, které připomínkujete). 

Na závěr dostane od ESPONu zpracovanou analýzu. 

Paní Hroňková uvedla příklad města Brna, které si zadalo zpracování analýzy – metropolitní 

rozvoj. Díky této analýze pokračovali dál a dnes jsou zapojeni v programu Interreg Central 

Europe. Zde je uveden odkaz na další zajímavé publikace programu ESPON v českém jazyce. 

Zde další zajímavé podklady. 

Pan místopředseda poděkoval paní Hroňkové za prezentaci, a protože nebyly další dotazy, 

postoupil dále v programu, a to k bodu následujícímu.  

 

Bod č. 8: Pozice Asociace krajů České republiky pro vyjednávání podmínek v 

Programovém období 2028+ 

V rámci Asociace krajů ČR vznikla pracovní skupina, která má za úkol se připravit na období 

28+ (není politická, ale úřednická). Pracovní skupina mj. řeší, jak se postavit k budoucí kohezní 

politice. Situace je poměrně nejistá a nestabilní (volby do Evropského parlamentu, vstup 

nových států). Snahou čistých plátců je udržet prostředky. Je tlak na posílení rozhodovacích 

https://www.uur.cz/media/dwdhmeca/espon-metro-cz-role-a-budouci-perspektivy.pdf
https://www.uur.cz/mezinarodni-spoluprace/espon/
https://database.espon.eu/
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pravomocí na evropské úrovni.  Kraje podporují pokračování kohezní politiky i po roce 28+ 

(jako je tomu teď), stejné stanovisko převažuje i na národní úrovni. Kraje chtějí být aktivními 

partnery a tvůrci kohezní politiky. Nabízí se tudíž navázat na fungující struktury (např. 

v současné době OP ST). Nástroj integrovaná regionální strategie (dokázal by integrovat 

investiční a rozvojové aktivity krajů v rámci širších územních celků) znamená odpovědnost 

kraje za rozvoje svého územního obvodu. Shoda na zjednodušování pravidel kohezní politiky. 

Důraz na specifika území. Závěry AK ČR – kraje nemají ambici v budoucím programovém 

období nahradit zavedené integrované nástroje na úrovni městských aglomerací a venkovských 

oblastí, zároveň ale chtějí pro tyto nástroje být partnerem a řešit vzájemné synergie a 

doplňkovost na platformě RSK, které mohou při přípravě a realizaci projektů mezi 

integrovanými nástroji na úrovni regionů, měst a venkova vznikat. Dále v podkladech – Příloze 

č. 12. 

Pan místopředseda vyzval přítomné k dotazům, k tomuto bodu však nebylo připomínek. 

 

Bod č. 9: Aktuality z MMR z Odboru strategií a analýz regionální politiky a politiky 

bydlení 

Slova se ujal pan vedoucí Miroslav Daněk a nejprve uvedl obsah samotné prezentace. Prvním 

tématem byl rámec podpory subkomponenty 4.1.3 (podrobněji v prezentaci – Příloze č. 13). 

Výzva na bytové projekty je otevřená již od listopadu 2023. Novinka – projektová příprava není 

vázána na skutečnost, zda následné projekty veřejnou podporu zakládají či nikoli. Tuto 

podmínku by měla reflektovat nová výzva, jejíž vyhlášení by mělo v nejbližší době následovat.  

Komponenta 1.4.1.6 

Dne 14. února byl ukončen příjem žádostí, vybráno cca 80 žádostí o podporu, v současné době 

probíhá jejich hodnocení. 

Následně ve stejné oblasti bude MPO vybírat stejné projekty, které budou zaměřeny na 

konkrétní průmyslové aplikace. Ukončení příjmu je stanoveno na konec června nebo do doby, 

kdy bude vyčerpána alokace.  
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Národní dotační programy 

 Z největší míry se podpora soustředí na podporu dostupného bydlení, podporu rozvoje regionů.  

Pan vedoucí předal slovo panu Jiřímu Vovsovi. 

Pan J. Voves informoval přítomné o aktuální situaci v přípravě dotačních titulů zaměřených na 

cestovní ruch. Ministerstvo pro místní rozvoj ve spolupráci s pracovní skupinou k nastavení 

řízení a financování cestovního ruchu připravuje 2 návrhy programu v oblasti CR. Jeden na 

podporu veřejné infrastruktury CR (investiční program) a další na podporu DMO (neinvestiční 

program administrovaný v ZED).  

Program na podporu veřejné infrastruktury cestovního ruchu bude rozdělen na dva dotační 

tituly. První dotační titul se týká Podpory nadregionálních a národních projektů. Administrace 

je zcela na MMR. U druhého dotačního titulu by fungovala administrace na principu 

„kotlíkových dotací“ (grantové schéma vyhlašované ve spolupráci s kraji). MMR bude 

vyhlašovat výzvu pro jednotlivé kraje, kraje budou následně vyhlašovat výzvy konečným 

příjemcům. V současné době se připravuje návrh jednotlivých podporovaných aktivit 

(rámcový) a kraje by si podle svých potřeb vybíraly ty, které zahrnou do „svých“ dotačních 

titulů. V současné době se počítá s kofinancováním 50 na 50. Navrhovaná alokace na podporu 

veřejné infrastruktury cestovního ruchu je zatím navržena ve výši 90 mil. Kč. Na „Podporu 

nadregionálních a národních projektů“ je zatím navrženo 18 mil. Kč a na tzv. krajské obálky by 

šlo 72 mil. Kč. Je vytvořen návrh metodiky přerozdělení pro jednotlivé kraje – bere v úvahu 

např. výdaje krajů na podporu CR, rozloha kraje, návštěvnost, HPH CR v kraji i zaměstnanost 

v CR v kraji – aby byl index přepočtu transparentní. Dle této metodiky vychází pro Středočeský 

kraj cca 6,5 mil. Kč/rok. V současné chvíli není více finančních prostředků. Pokud by se 

podařilo vyjednat společný krajský program, pokusí se pan ministr vyjednat navýšení alokace. 

V současné chvíli byli osloveni zástupci PS spolu se zástupci krajů, aby zaslali připomínky 

k tomuto nastavení, a to do 15. března. Následně se sejde PS, která se pokusí připomínky 

vypořádat a stanovit základní nastavení programu, grantových schémat, aby byl prostor pro 

vypracování konečných programových dokumentací – ať už na MMR, tak na krajích. Nastavení 

programu bude projednáváno i na jednání Komise Rady Asociace krajů pro cestovní ruch.  

Druhý program, který se připravuje – bude zaměřen na podporu DMO. Program na podporu 

DMO bude nastaven jako samostatný program MMR. Podobně jako u prvního programu, zde 
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probíhá připomínkové řízení k jeho nastavení. Nastavení programu reflektuje požadavky 

partnerů, aby se stát více zapojil do financování provozu těchto organizací. Nový program bude 

nastaven na kofinancování osobních nákladů (pracovníků, kteří zde pracují), financování 

paušálu na činnost (zahrnuje aktivity, které nezakládají veřejnou podporu, resp. je zde 

minimální riziko – souvisí s realizací výzkumu, strategických dokumentů atd.). Program bude 

provázán s tzv. Kategorizací DMO, pouze certifikované DMO budou moci žádat o podporu. 

V rámci přípravy programu probíhá i revize kategorizace DMO, kde ve spolupráci s partnery 

řešíme úpravu kritérií pro činnost DMO. V návaznosti na průběh projednávání revize 

Kategorizace se může následně upravovat harmonogram schválení dokumentace. Předběžný 

termín pro odeslání podkladů na MF je říjen 2024. 

Dále se řeší jak v návaznosti na přenastavení podpory cestovního ruchu podpořit marketingové 

aktivity v cestovním ruchu na národní úrovni (průřezová témata jako lázeňství, UNESCO atd.) 

– prověřujeme 2 varianty jak tuto podporu realizovat – jednou z těchto možností je vytvoření 

samostatného dotačního titulu nebo se přesune do podpory NNO tak, jak to bylo dříve.  

V. Pošmurný poznamenal, že v takto nastaveném harmonogramu se dá počítat s vyhlášením 

spíše na jaro 2025. 

J. Voves reagoval s tím, oba nové programy se týkají podpory 25+, záměrem MMR je vyhlásit 

výzvy ještě letos. 

V. Pošmurný poukázal na fakt, že v rámci kraje je dotační titul na podporu doprovodné 

infrastruktury v CR, který má alokaci cca 10 mil. Kč. Je na diskuzi propojení těchto dvou titulů? 

Titul SČK byl vyhlášen v květnu, což by se časově nesešlo (pozn. pro rok 2025+).  

J. Voves – Každý kraj má různé dotační tituly na podporu CR a je na diskuzi, které aktivity 

budou patřit pod grantové schéma (aby se eliminoval počet dotačních titulů – přehlednější pro 

žadatele). Které aktivity budou vyhlašovány skrze kraje a které MMR. 

V. Pošmurný se dotázal na schéma, které bylo publikováno mezi členy PS – kraje budou 

nejdřív žádat MMR, od něj dostanou „balík“ do grantového schématu a následně budou finance 

rozdělovat? 

J. Voves – V současné době v řešení, varianty k systému financování jsou jak varianta ex-post, 

tak ex-ante. 
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P. Halada – Administraci grantových schémat, respektive výzev pro konečné příjemce bude 

dělat kraj? 

J. Voves – Ano. 

Miroslav Daněk se vrátil k prezentaci. 

 

Dotační titul na Obnovu místních komunikací – zvýhodněné úvěry NRB 

MMR vydává prostředky, aby tu úvěrovou složku zajistila Národní rozvojová banka. Další 

podpora bude směřovat do HSOÚ, které se však Středočeského kraje v zásadě netýká. 

Harmonogram výzev je součástí prezentace – Přílohy č. 13.  

Dále pan M. Daněk upozornil na 28. ročník soutěže Vesnice roku 2024. Hlásit se mohou obce 

do 7,5 tisíce obyvatel, které mají zpracovaný dokument zabývající se rozvojem obce. Pro 

oceněné jsou připraveny finanční odměny formou dotace. Oficiální příjem žádostí začne od 6. 

března do konce dubna. Jsou spuštěny nové webové stránky, proces přihlašování, tak proces 

hodnocení je veden elektronicky. Novinkou je ocenění fialovou stuhou za nestandardní 

inovativní řešení. Místem vyhlášení bude region, ze kterého pochází vítěz z roku 

předcházejícího. 

Dne 21. února se za účasti členů vlády a partnerů a sekretariátu výboru konalo 1. jednání 

Vládního výboru pro regionální politiku na vládní úrovni. Kromě formalit (např. schválení JŘ), 

byly předmětem jednání 3 body – investice do školské infrastruktury, doprava (dopravní 

obslužnost), čerpání ze sociálně klimatického fondu. Výbor by měl posílit koordinaci mezi 

jednotlivými resorty – aby resorty ve svých aktivitách více zohledňovali dopady na regiony. 

Výboru předsedá premiér, místopředsedou je ministr pro místní rozvoj. Pro účely rozvoj 

regionů by právě role místopředsedy získala větší váhu. Na pracovní úrovni Výboru (PV-RP) 

se počítá se zapojením zástupců samospráv a dalších partnerů. Zasedání Výboru na vládní 

úrovni by mohlo být spojováno s výjezdy členů Vlády do regionů (příští by se mohlo konat 

před začátkem letních prázdnin). 

V rámci posledního bodu – evropské souvislosti upozornil pan vedoucí na evropský program 

URBACT IV a na Evropskou městkou iniciativu (EUI). Představení obou iniciativ proběhlo 8. 

února v Praze. 

file:///C:/místem
https://urbact.eu/get-involved
https://www.urban-initiative.eu/about-innovative-actions
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B. Podlaha – Budou podmínky chystané demoliční výzvy v sociálně vyloučených lokalitách 

obdobné jako byly u předchozí výzvy? Bude se týkat objektů, které dříve sloužily k bydlení, 

ubytování a rekreaci? 

M. Daněk odkázal na kolegy z Odboru národních programů. Vzhledem k tomu, že jsou na tuto 

aktivitu ještě disponibilní prostředky, je žádoucí, aby se maximálně vyčerpaly. 

B. Podlaha – Sociálně vyloučenou oblastí se myslí celá obec? 

M. Daněk – Toto je definováno v podmínkách programu. 

 

Bod č. 10: Finanční podpora přípravy projektů souladných s cíli EU 

Paní ředitelka D. Čechová shrnula rámec komponenty 4.1.3 – v rámci této komponenty byly již 

vyhlášeny 4 výzvy. 

Do 1. výzvy (příprava projektů dostupného a udržitelného nájemního bydlení) a 3. výzvy 

(příprava malých projektů) by mohly být podávány PD a projekty do IROPu. 

4. výzva (příprava malých projektů, které jsou již v realizaci), tudíž jsou pro IROP nerelevantní. 

1. výzva je na projekty sociálního bydlení, kdy v rámci výzvy musí dojít ke vzniku zcela nového 

bytu. 

3. výzva je výzva pro budoucí žadatele, kteří nemají žádost o podporu podanou. Paní ředitelka 

upozornila na konzultační servis, který je možné využít. 

Podmínkou NPO je realizace projektu do 10 let. 

Pan Halada vyzval přítomné k otázkám či dalším námětům pro diskusi. 

 

Bod č. 10: Různé a diskuze 

Pan místopředseda vyzval přítomné k dotazům, podnětům či připomínkám. 

Poděkoval za účast na RSK a pozval na příští RSK, které se uskuteční 12. června 2024. 

 

https://ks.crr.cz/
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Bod č. 11: Závěr 

Pan místopředseda Petr Halada závěrem poděkoval všem za účast, rozloučil se s přítomnými a 

ukončil tak 31. zasedání Regionální stálé konference Středočeského kraje. 

 

Schválená usnesení 

Usnesení č. 1-31/2024/RSK: RSK SČK bere na vědomí nominaci Martiny Beránkové jako 

členky RSK za tematickou oblast „krajská pobočka ÚP ČR“ a ukončení činnosti Renaty 

Malichové. 

 

Usnesení č. 2-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje seznam projektových 

záměrů Rámec pro investice do infrastruktury školských poradenských zařízení a škol a 

tříd zřízených dle § 16 odst. 9 školského zákona do IROP (96. výzva).  

 

Usnesení č. 3-31/2024/RSK: RSK SČK na základě doporučení PS Venkov a po projednání 

doporučuje Radě kraje/Zastupitelstvu SČK v případě převisu žádostí v rámci dotačního 

titulu Obchůdek 2021+ dofinancování z rozpočtu Středočeského kraje. 

 

Usnesení č. 4-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje Výroční zprávu RSK za 

rok 2023. 

 

Usnesení č. 5-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání bere na vědomí dosavadní postup 

navržený Ministerstvem pro místní rozvoj v rámci procesu hodnocení projektových 

záměrů pro subkomponentu 4.1.3 Finanční podpora na přípravu projektů v souladu s cíli 

EU (příprava velkých projektů). 

 

Usnesení č. 6-31/2024/RSK: RSK SČK po projednání schvaluje změnu názvu PS 

Infrastruktura na PS Energetika a životní prostředí a schvaluje změny v jejím Statutu.  
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Zapsala: Michala Mácová, koordinátor Regionální stálé konference Středočeského kraje 

 

Zápis schválil/a: 
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